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Мы рас сма т ри ва ем уп ру гие мо ды ДНК, учи ты вая не ре гу ляр ность её по сле до ва тель но с ти нук лео ти дов. Это
по зво ля ет при ме нить те о рию И.М. Лиф ши ца о ло ка ли за ции ко ле ба ний в не упо ря до чен ных сре дах и чис -
лен но по лу чить  ло ка ли за цию в ДНК, а так же ис сле до вать воз мож ность на кач ки энер гии в ло ка ли зо ван -
ные мо ды с по мо щью  внеш ней зву ко вой вол ны ги га гер цо во го ди а па зо на по сред ством па ра ме т ри че с ко го
ре зо нан са.
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1. Акустика гигагерцовых частот 
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4. Модель, учитывающая конформацию молекулы ДНК 
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5. Моделирование гиперзвуковой динамики ДНК 
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6. Моделирование возбуждения межнитевых мод  
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HYPERSOUND SPECTROSCOPY OF LOCALIZED
INTER-STRAND MODES OF THE DNA

We consider a model of the DNA molecule that takes into account a random character of the nucleotide sequence.
We make numerical simulation of elastic modes and find their localization, in accord with the general theory worked
out by I.M. Lifshitz for the dynamics of random media. We come to the conclusion that the pumping of hypersound
could be a means for generating the above modes through a parametric resonance.


